
P R O T O K Ó Ł 
z obrad XI Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 29 grudnia  2011 r. 
 
Rozpoczęcie obrad godz.1012 

 

W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik, 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  
- Radca Prawny, 
- Pracownicy obsługujący sesję, 
- Przedstawiciel lokalnej prasy Pan Mirosław Kowalski. 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XI Sesji Rady Gminy Radziejów, powitał 
wszystkich obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 
 
I.  Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
2) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
II. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  „budżetu gminy na 2012 rok wraz z uzasadnieniem”: 
a) wystąpienie Skarbnika Gminy w sprawie budżetu, 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej na 2012 rok, 
c) przedstawienie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 
2012 rok, 

d) przedstawienie opinii Komisji: 
 - finansowo-budżetowej, 
 - rolnictwa oraz spraw socjalnych, 
 - oświaty i kultury, 
 - rewizyjnej, 
e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
f) odczytanie projektu uchwały, 
g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 
2)  „Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2012-2019”: 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radziejów, 

b) dyskusja, 
c) podjęcie uchwały, 
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3)  „gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
oraz przeciwdziałania narkomani na 2012 rok”, 

4)  „zmian w budżecie”, 
5)  „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2011-

2019”, 
 
III. Składanie wniosków i interpelacji. 
IV. Wolne wnioski i zapytania. 
V. Zakończenie obrad sesji. 

 
 

Ad I)  Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych 
było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do podejmowania 
uchwał. Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Eugeniusz Kapeliński 
14 głosami przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Następnie przedstawił porządek obrad. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 
15 radnych. 
Poinformował, że protokół z poprzedniej sesji jest do wglądu. 
 
 
Ad. II 1a) Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o zabranie głosu. 
Skarbnik Gminy Irena Szynkowska przedstawiła zarys projektu budżetu Gminy 
Radziejów na 2012 rok – dochody budżetu stanowią kwotę 10.247.819 zł w tym 
dochody bieżące kwotę 10.114.239 zł oraz dochody majątkowe 133.580 zł. Wydatki 
ogółem na kwotę 12.578.277 zł w tym wydatki bieżące w kwocie 9.642.776 zł oraz 
wydatki majątkowe w kwocie 2.935.501 zł. Deficyt budżetu wynosi 2.330.458 zł.  
 
1b) Zastępca Wójta odczytał Uchwałę 339/2011 Składu Orzekającego Nr 9 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 grudnia 2011 roku w 
sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 2012 
rok. 
Skład orzekający zaopiniował pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy 
Radziejów na 2012 rok (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
1c) Zastępca Wójta odczytał Uchwałę Nr 338/2011 Składu Orzekającego Nr 9 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 grudnia 2011 roku w 
sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 2012 rok. 
Skład orzekający zaopiniował pozytywnie możliwość sfinansowania planowanego 
deficytu przedstawionego przez Gminę Radziejów w projekcie uchwały budżetowej 
na 2012 rok (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
1d) Przedstawienie opinii Komisji Rady Gminy: 
- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Ireneusz Głowacki poinformował, 
że po zapoznaniu się z projektem budżetu oraz opiniami pozostałych Komisji Rady 
na temat projektu budżetu na 2012 rok komisja jednogłośnie przyjęła projekt budżetu 
na 2012 rok. 
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- Przewodniczący Komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych Kazimierz Skupniewicz 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2011 roku analizowała 
projekt budżetu Gminy na 2012 rok. Uznano, że projekt został opracowany i 
omówiony bardzo szczegółowo. Nie wnoszono uwag do projektu. Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2012 rok. 
 
- Przewodniczący Komisji oświaty i kultury Marian Bandyszewski stwierdził, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 15 grudnia 2011 r. analizowała projekt budżetu na 
2012 rok. Uznano, że projekt został przygotowany z należytą starannością i na miarę 
możliwości finansowych Gminy. Członkowie komisji nie zgłaszali uwag do projektu 
budżetu. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy 
Radziejów na 2012 rok. 
 
- Przewodniczący Komisji rewizyjnej Mirosław Linowiecki poinformował, że na 
posiedzeniu w dniu 16 grudnia 2011 r. analizowano projekt budżetu gminy na 2012 
rok. Stwierdzono, że projekt został opracowany bardzo szczegółowo. Nie wnoszono 
uwag do projektu budżetu. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
budżetu Gminy Radziejów na 2012 rok. 
 
1 e) Skarbnik Gminy poinformowała zebranych o dokonaniu przez Wójta Gminy 
autopoprawki do projektu budżetu na 2012 rok polegającej na zwiększeniu w dziale 
921 rozdział 92109 paragraf 6050 kwoty 24.000 zł z przeznaczeniem na 
dokumentację dotyczącą budowy świetlicy w Biskupicach oraz dokonał zmniejszenia 
planowanych wydatków inwestycyjnych na drogi o kwotę 24.000 zł (600-60016-
6050). 
 
Radny Ireneusz Głowacki uważa, że wskazana poprawka do budżetu na 2012 rok 
powinna być omówiona na komisjach rady gminy. 
 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że konieczność dokonania autopoprawki wynikła 
dopiero po posiedzeniach komisji. 
 
1 f, g)  Projekt uchwały budżetowej na 2012 rok odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. II. 2, 5) Inspektor Teresa Chęś odczytała Uchwałę Nr 337/2011 Składu 
Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 grudnia 
2011 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów. 
Skład orzekający postanowił pozytywnie zaopiniować projekt uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
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Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2011-2019. 
Skarbnik Gminy stwierdziła, że został odczytany projekt uchwały z punktu piątego 
porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy w związku z odczytaniem uchwały z punktu piątego 
zarządził jej przegłosowanie. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Zastępca Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski odczytał projekt uchwały 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2012-2019. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 14 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. W trakcie 
głosowania nie obecny Radny Eugeniusz Kapeliński. 
 
 
Ad. II. 3) Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Przewodnicząca 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych poinformowała, że 
podstawowym celem Gminnego Programu w roku 2012 jest zapobieganie 
powstawaniu nowych problemów alkoholowych, zmniejszanie rozmiarów tych, które 
aktualnie występują oraz zwiększenie zasobów niezbędnych do radzenia sobie z już 
istniejącymi. Stwierdziła również, że udzielanie pomocy dzieciom z rodzin 
z problemem alkoholowym jest jednym z priorytetowych zadań, które podejmuje 
samorząd lokalny w ramach realizacji gminnego programu profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych. Jak co roku również w 2012 będą 
podejmowane takie działania, które obniżą koszty szkód wywoływane przez 
nadmierne spożywanie napojów alkoholowych. 
 
Zastępca Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski odczytał projekt uchwały 
w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
oraz przeciwdziałania narkomani na 2012 r. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
 
Ad. II. 4)  Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie na 2011 rok. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 
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Ad III)  Nie składano wniosków i interpelacji. 
 
 
Ad. IV) Sołtys Eugeniusz Krygier zapytał dlaczego na obrady Sesji nie jest 
zapraszany Starosta. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że Starosta może być na obrady 
zapraszany jako gość w uzasadnionych przypadkach, a nie obligatoryjnie. 
 
Sołtys Krzysztof Nowowiejski zapytał czy przy opracowywaniu budżetu gminy na 
2012 rok zostały przejrzane wnioski sołtysów składane do projektu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że wnioski są przeglądane, a część 
z nich uwzględniona została  w projekcie budżetu. 
 
Sołtys Eugeniusz Krygier poinformował, że w Przemystce jeszcze Zakład 
Energetyczny nie zamontował lamp. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że lampy zostaną na pewno 
zamontowane, ale wystąpił problem techniczny i nastąpiło kilkudniowe przesunięcie 
montażu.  
 
 
Ad V)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady XI Sesji 
Rady Gminy Radziejów. 
 
 
Protokołowała       Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś        Eugeniusz Kapeliński 


